

tions adopted by the Council during its examination of the last report of the Administering Authority on the administration of the Territory of Ruanda-Urundi.

*Twenty-eighth meeting,
22 July 1949 (T/410).*

107 (V). Reports of the United Nations Visiting Mission to East Africa

The Trusteeship Council

Takes note of the reports of its Visiting Mission of 1948 to Ruanda-Urundi and Tanganyika and the observations submitted thereon by the Administering Authorities concerned;

Expresses its appreciation of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

Takes note of the conclusions formulated by the Visiting Mission and included in its reports;

Decides that, in formulating its own conclusions and recommendations in the course of its examination of future annual reports on or of questions relating to the Trust Territories concerned, the observations and conclusions of its Visiting Mission and the observations of the Administering Authorities concerned shall be taken into account;

Invites the Administering Authorities concerned to give most careful consideration to the conclusions of the Visiting Mission as well as to the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council.

*Twenty-first meeting,
15 July 1949 (T/376).*

108 (V). Terms of reference for the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in West Africa

The Trusteeship Council,

Having appointed a Visiting Mission composed of Mr. Pierre Ryckmans of Belgium, Mr. Awni Khalidy of Iraq, Mr. Abelardo Ponce Sotelo of Mexico and Mr. Benjamin Gerig of the United States of America, assisted by members of the Secretariat and by such representatives of the local administrations as the Mission may determine necessary,

Having decided that the Visiting Mission should depart on 1 November 1949 and visit the Trust Territories of the Cameroons under French administration, the Cameroons under British administration, Togoland under French administration and Togoland under British administration in accordance with rules 84, 89, 94, 96 and 98 of the rules of procedure for the Trusteeship Council,

Directs the Visiting Mission to observe the developing political, economic, social and educational conditions in the four above-mentioned Trust Territories, their progress towards self-government or independence, and the efforts of their respective Administering Authorities to achieve this and other basic objectives of the International Trusteeship System;

et copie des conclusions et recommandations que le Conseil a adoptées après avoir examiné le dernier rapport sur l'administration du Territoire du Ruanda-Urundi, établi par l'Autorité chargée de l'administration.

*Vingt-huitième séance,
22 juillet 1949 (T/410).*

107 (V). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies en Afrique orientale

Le Conseil de tutelle

Prend acte des rapports de la Mission de visite qui s'est rendue en 1948 dans le Ruanda-Urundi et le Tanganyika, ainsi que des observations présentées à ce sujet par les Autorités chargées de l'administration intéressées;

Exprime sa satisfaction de l'œuvre accomplie en son nom par la Mission de visite;

Prend acte des conclusions formulées par la Mission de visite et incorporées dans ses rapports;

Décide que, en formulant ses propres conclusions et recommandations lors de l'examen des rapports annuels ultérieurs concernant les Territoires sous tutelle intéressés ou certaines questions relatives à ces Territoires, il tiendra compte des observations et conclusions de sa Mission de visite, ainsi que des observations des Autorités chargées de l'administration intéressées;

Invite les Autorités chargées de l'administration intéressées à accorder la plus grande attention aux conclusions de la Mission de visite, ainsi qu'aux observations formulées à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle.

*Vingt et unième séance,
15 juillet 1949 (T/376).*

108 (V). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique occidentale

Le Conseil de tutelle,

Ayant désigné une Mission de visite composée de M. Pierre Ryckmans (Belgique), de M. Awni Khalidy (Irak), de M. Abelardo Ponce Sotelo (Mexique) et de M. Benjamin Gerig (Etats-Unis d'Amérique), assistée de membres du Secrétariat et des représentants des administrations locales qu'elle pourra juger utile de s'ajindre,

Ayant décidé que la Mission de visite partira le 1er novembre 1949 et visitera les Territoires sous tutelle du Cameroun sous administration française, du Cameroun sous administration britannique, du Togo sous administration française et du Togo sous administration britannique, conformément aux dispositions des articles 84, 89, 94, 96 et 98 du règlement intérieur du Conseil de tutelle,

Charge la Mission de visite d'observer l'évolution des conditions politiques, économiques, sociales et de celles de l'instruction dans les quatre Territoires sous tutelle ci-dessus mentionnés, les progrès accomplis par ces Territoires dans la voie de l'autonomie ou de l'indépendance et les efforts faits par les Autorités respectivement chargées de leur administration en vue de réaliser cette fin et les autres fins essentielles du Régime international de tutelle;